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PROTOKÓŁ nr XIV/2011 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytych w dniu 26 października 2011 r. w godzinach 1000 – 1430 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 



 2

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Naczelnik 
Wydziału Finansowego, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, 
kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XIV obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama Karczewskiego Sekretarza 
Miasta, Wiesława Stelmacha Skarbnika Miasta i przybyłych gości oraz 
internautów. 
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali  
wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Dodał, iŜ na prośbę Zastępcy 
Prezydenta Marka Buczyńskiego temat przewidziany w Planie pracy Rady 
Miejskiej w październiku dotyczący przyjęcia „Informacji o stanie realizacji 
zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2010/2011, w tym  
o wynikach egzaminów zewnętrznych” zostanie zrealizowany w listopadzie. 
Jednocześnie poinformował, iŜ przedmiotowa Informacja… zostanie 
przedstawiona radnym do dnia 31 października br.  

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady 
Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XIV obrad:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XIII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 września 2011 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Suwałki.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji  
w Suwałkach Sp. z o. o.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na podwyŜszenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o.  

8. Interpelacje i zapytania radnych.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Śródmieście – Wschód  
w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Kolejowej i Północnej  
w Suwałkach.  

11. Przedstawienie informacji dotyczącej oświadczeń majątkowych złoŜonych  
w 2011 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym.  

12. Przyjęcie Informacji z działalności Parku Naukowo – Technologicznego 
Polska – Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. w 2010 roku.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  

15. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16. Wybory ławników do:  

− Sądu Okręgowego w Suwałkach;  

− Sądu Okręgowego w Suwałkach, do rozpoznawania spraw z zakresu prawa 
pracy; 

− Sądu Rejonowego w Suwałkach; 

− Sądu Rejonowego w Suwałkach, do orzekania w Wydziale Pracy  
i Ubezpieczeń Społecznych; 

17. Wnioski i oświadczenia radnych.  

18. Zamknięcie obrad.  

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XIII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół XIII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki  
lub uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 25 października 2011 r.  
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W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XIII/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 
 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 września 2011 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 września 
2011 r. została przyjęta.  
 
 
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Suwałki. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Sławomir Szeszko poprosił o skorygowanie technicznych błędów w podstawie 
prawnej projektu uchwały.  
 

Czesław Renkiewicz przeprosił za zaistniałe błędy i wniósł o przyjęcie 
poprawek technicznych w podstawie prawnej do projektu uchwały.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/126/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałki  
− załącznik nr 10 do protokołu.  
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Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
w Suwałkach Sp. z o. o.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Sławomir Szeszko poprosił o skorygowanie technicznego błędu w podstawie 
prawnej projektu uchwały.  
 

Zbigniew De – Mezer zwrócił się z prośbą o opinię w kwestii doprecyzowania 
zapisu w § 13 pkt. 11 Regulaminu. Jego zdaniem uŜycie określenia 
„upowaŜnionemu przedstawicielowi” jest zmiękczeniem zapisu w art. 7 ustawy 
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków,  
w którym ustawodawca wskazuje sposób funkcjonowania przedstawiciela  
„po okazaniu legitymacji słuŜbowej i pisemnego upowaŜnienia”. Zapytał,  
czy aktem prawa wewnętrznego moŜna zapis ustawowy zastąpić formułą – 
przedstawiciel upowaŜniony, czy nie zmniejsza to uprawnień mieszkańców?  
 

Tadeusz Oniśko wyjaśnił, iŜ określenie upowaŜniony przedstawiciel  
nie zmiękcza przepisów nadrzędnych, poniewaŜ upowaŜniony naleŜy 
odczytywać w zgodzie z przepisami ustawy. W związku z tym nie ma 
konieczności doprecyzowywania tego zapisu w Regulaminie.  
 

Czesław Renkiewicz wniósł o przyjęcie poprawki technicznej w podstawie 
prawnej do projektu uchwały oraz przedstawił stanowisko pozostawienia  
§ 13 pkt. 11 Regulaminu w niezmienionym brzmieniu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/127/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 
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zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
w Suwałkach Sp. z o. o.   
− załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na podwyŜszenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/128/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału 
zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 
Spółka z o. o.  
− załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Ad pkt. 8  
Interpelacje i zapytania radnych.  

Zdzisław Przełomiec  

1. Zapytał, w jaki sposób realizowane są zadania w zakresie aktywnego 
zwalczania bezrobocia ze środków finansowych wniesionych przez Gminę 
Miejską Suwałki do Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach. 

2. Czy samorząd posiada wiedzę z zakresu zaspokojenia potrzeb osób 
niepełnosprawnych uprawiających twórczość artystyczną. Czy jest 
moŜliwość organizacji nieodpłatnych prezentacji prac w ramach wystaw, 
kiermaszów itp.  
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Zbigniew De – Mezer  

1. W imieniu mieszkańców zwrócił się z prośbą o likwidację bądź 
zabezpieczenie wnęki w ogrodzeniu przy Przedszkolu nr 3, które graniczy  
z terenem Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

2.  Zwrócił się z prośbą do prezydenta o podjęcie rozmów z PKP w sprawie 
remontu nawierzchni na skrzyŜowaniach dróg z przejazdami kolejowymi.  

 
Krzysztof Tumialis zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie placu zabaw, 
załatanie dziur i wymianę starych fragmentów siatki przy Przedszkolu nr 4  
oraz zamykanie na klucz drzwi wejściowych do placówki.   
 

Włodzimierz Marczewski  

1. W związku „garbami” powstałymi na ulicy Wojska Polskiego w pobliŜu 
Szkoły Podstawowej nr 4, które mogą utrudniać ruch w sezonie zimowym, 
zasugerował, aby wszelkiego rodzaju wzniesienia i oznakowania poziome 
zostały pomalowane farbą fluorescencyjną.  

2. Zapytał, czy istnieje moŜliwość zmiany usytuowania sygnalizacji świetlnej 
na skrzyŜowaniu ul. Pułaskiego z ul. Kowalskiego w kierunku Armii 
Krajowej, z uwagi na utrudnienia wyjeŜdŜających z ul. Armii Krajowej. 

3. Do kiedy obowiązuje decyzja na zajęcie pasa drogowego na potrzeby 
przewozu wiatraków na rondzie ulic Sikorskiego i Bulwarowej,?  

4. Jakie są efekty realizacji programu usuwania eternitu w mieście?  

5. Czy są decyzje w kwestii parkingu przy bazarze?  
 
Adam Kacprzyk w imieniu mieszkańców zapytał, czy istnieje moŜliwość  
i na jakich warunkach, utwardzenia terenu znajdującego się obok Stacji Paliw 
„Shell”, przy ulicy Pułaskiego. 
 

Grzegorz Gorlo przedstawił pisemne interpelacje związane z prośbami 
mieszkańców ulicy Krzywólka w sprawach:  

1. Doprowadzenia drogi łączącej ulicę Krzywólka z miejscowością Bród 
Stary do stanu umoŜliwiającego bezpieczne poruszanie się pojazdem 
mechanicznym – załączniki nr 19, 20 do protokołu.  

2. Wyjaśnienie/uzasadnienie sprawowania funkcji sołtysa ulicy Krzywólka – 
załączniki nr 19,20 do protokołu.  

3. Procedurę administracyjną przy odpowiadaniu na pisma petentów 
kierowane do organu samorządowego – wynikająca z obu pism.  
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Krzysztof Ołowniuk :  

1. W imieniu mieszkańców bloku przy ulicy Noniewicza 95 B zapytał,  
czy istnieje moŜliwość utwardzenia nowo powstałego, w sąsiedztwie bloku, 
parkingu.  

2. Nawiązał do wcześniej zgłaszanej prośby o modernizację lewoskrętu  
z parkingu przy hali sportowej Ośrodka Sportu i Rekreacji na ulicę 
Kościuszki – poprosił o wyjaśnienia w tej sprawie.  

3. Zwrócił się z prośbą do policji o zwiększenie liczby patroli na osiedlu 
Kamena, z uwagi na częste sytuacje patologiczne.  

 

Sławomir Szeszko:  

1. W związku ze zmianą prezesa Targowisk Miejskich Sp. z o. o. –  
czy jest nowa koncepcja funkcjonowania bazaru z propozycją rozwiązań 
parkingowych?  

2. Poprosił o informację w sprawie przyczyn zamykania punktów handlowych 
i likwidację działalności gospodarczej na bazarze.  

 

Adam Ołowniuk  

1. Zapytał, czy planowane jest powołanie Społecznej Rady Sportu, jako ciała 
funkcjonującego przy Prezydencie Miasta.  

2. Czy jest szansa na powstanie nowej hali sportowej w Suwałkach?  

 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Śródmieście – Wschód  
w Suwałkach.  
 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
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Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/129/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Śródmieście – Wschód  
w Suwałkach  
− załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Ad pkt. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Kolejowej i Północnej  
w Suwałkach. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/130/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Kolejowej i Północnej  
w Suwałkach  
− załącznik nr 28 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 11  
Przedstawienie informacji dotyczącej oświadczeń majątkowych złoŜonych  
w 2011 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym.  
 

Adam Karczewski – Sekretarz Miasta przedstawił Informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych złoŜonych przez Zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, 
Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów 
zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, a takŜe kierowników 
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jednostek organizacyjnych gminy – Miasta Suwałki  
− załącznik nr 29 do protokołu.  
 

 

Andrzej Chuchnowski – przedstawił Informację Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych w 2011 r. 
przez Prezydenta Miasta Suwałk, radnych Rady Miejskiej w Suwałkach –  
wg stanu na dzień 31 grudnia 2010 r. dokonanej przez podmioty do tego 
uprawnione  
− załącznik nr 30 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 12  
Przyjęcie Informacji z działalności Parku Naukowo – Technologicznego 
Polska – Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. w 2010 roku  
− załącznik nr 31 do protokołu.  
 

 

Informacja…była dostępna w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej 
pok.118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach w zakładce Akty prawne/Uchwały Rady 
Miejskiej/Projekty uchwał.  
 

Ponadto poinformował, iŜ była ona przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego w dniu 18 października br.  
 

Członkowie Komisji przyjęli Informację…  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z działalności Parku 
Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Sp. z o. o.  
w 2010 roku została przyjęta.  
 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
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Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/131/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
− załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2015 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z  autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIV/132/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
na lata 2011 – 2015 r.  
− załącznik nr 37 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 15  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytana radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Zdzisławowi Przełomcowi  

1. W sprawie sytuacji na suwalskim rynku pracy - aktywizacji osób 
bezrobotnych. Na aktywne formy walki z bezrobociem Urząd Pracy 
dysponował w ostatnim okresie znacznie mniejszymi środkami niŜ w latach 
poprzednich. Efektem wydatkowania środków jest jednak praktycznie 
stabilny wskaźnik bezrobocia. Walka z bezrobociem przybiera róŜne formy 
- wspieranie staŜy, tworzenie nowych stanowisk pracy, zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych – ma to bardzo szeroki wymiar. Według danych  
na koniec lipca br. wskaźnik bezrobocia wynosi w powiecie Suwalskim  
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8,1 %, w mieście Suwałki 11,5 %, województwie podlaskim 12,7 %, kraju 
11,6 %. W br. przekazano 1mln.130 tys. zł w ramach programu pomocy 
bezrobotnym w poszukiwaniu pracy. Ufundowane zostały bezpłatne 
przejazdy komunikacją miejską do pracodawcy. W br. wykorzystano na ten 
cel ok. 2000 tys. zł. Sytuacja w zakresie kształtowania rynku pracy jest  
na bieŜąco analizowana przez Powiatową Radę Zatrudnienia. Na spotkaniu 
w ubiegłym tygodniu, analizowano sytuację trafności kształcenia 
zawodowego w aspekcie zapotrzebowania przedsiębiorców. Kierunki 
kształcenia w szkolnictwie zawodowym często są dublowane, co powoduje 
nadmiar absolwentów w danej dziedzinie, a potem jest problem  
ze znalezieniem pracy. Dyskusja nad programem kształcenia zawodowego 
w naszym mieście, na dzień dzisiejszy, nie przyniosła rezultatu.  
Będą prowadzone rozmowy ze starostwem, któremu podlega PUP,  
w kontekście ustalenia budŜetu dla tej jednostki na przyszły rok. 
Najprawdopodobniej nasze ustalenia będą dotyczyły zwiększenia 
dofinansowania ze strony miasta na rzecz PUP, bo jeŜeli nie ma środków  
z funduszu pracy, to być moŜe trzeba starać się wyasygnować środki  
z budŜetu miasta. Zmniejszenie dofinansowania z budŜetu państwa  
z 12 mln. zł do 4,5 mln., to drastyczny spadek, ale mimo tego bezrobocie 
nie wzrosło.  

2. W kwestii potrzeb osób niepełnosprawnych działających w zakresie 
twórczości artystycznej przyznał, Ŝe jest wiele takich osób. RóŜne 
instytucje w Suwałkach współpracują w tej dziedzinie z osobami 
niepełnosprawnymi. Wiele osób jest skupionych w pracowni przy DPS 
„Kalina”, tam funkcjonuje teatr, przy Polskim Związku Głuchoniemych, 
ROKiS równieŜ współpracuje z osobami niepełnosprawnymi. NaleŜy 
zastanowić się nad tym, aby umoŜliwi ć tym osobom lepiej niŜ dotychczas 
eksponowanie ich prac wykorzystując ROKiS, czy teŜ w przyszłości salę 
koncertowo – teatralną.  

 
Zbigniewowi De – Mezerowi  

1. W sprawie załamania w ogrodzeniu przy Przedszkolu nr 3 na ulicy 
Korczaka poinformował, iŜ wnęka ta została wykonana celowo, poniewaŜ 
tam znajduje się komora ciepłownicza, do której musi być swobodny 
dostęp. Rolą policji oraz straŜy miejskiej jest aby ten teren lepiej 
kontrolować.  

2. W kwestii remontu dróg, szczególnie na skrzyŜowaniach z przejazdami 
kolejowymi przyznał, iŜ jest to problem. Obszar kolei jest zamknięty, kolej 
powinna te drogi naprawiać i trudno tam interweniować. Obiecał jednak,  
iŜ w najbliŜszych rozmowach z PLK zwróci się z prośbą o wypracowanie 
rozwiązania, na przykładzie takiego jaki funkcjonuje w Rosji, czy na 
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Białorusi, gdzie zainstalowane są maty gumowe, które amortyzują 
uderzenia podczas przejazdu przez tory.  

 
Krzysztofowi Tumialisowi  – w sprawie Przedszkola nr 4 na ulicy 
Skłodowskiej, naprawy uszkodzonego ogrodzenia jak równieŜ wejścia do tego 
przedszkola są do rozwiązania i leŜą w kompetencji dyrektora placówki. Podjęte 
zostaną odpowiednie kroki, aby problem ten został rozwiązany.  
 
Włodzimierzowi Marczewskiemu  

1. W sprawie „garbów” na ulicy Wojska Polskiego wyjaśnił, iŜ są to zatoczki 
umoŜliwiające rodzicom odwoŜącym dzieci zaparkowanie samochodu. 
Przyznał, Ŝe ostre krawędzie wydzielające te zatoczki mogą stwarzać 
zagroŜenie bezpieczeństwa. Polecił słuŜbom drogowym zainteresowanie się 
tym tematem.  

2. W sprawie bezpieczeństwa na rondzie przy ulicy Pułaskiego i Armii 
Krajowej poinformował, iŜ w ramach planu miejscowego obejmującego 
ulicę Armii Krajowej jest proponowane nowe rozwiązanie komunikacyjne 
w tym rejonie. W planach obejmuje ono przebudowę odcinka od Armii 
Krajowej, wraz z przedmiotowym rondem, do ulicy Kowalskiego. 
Kosztorys tej inwestycji oscyluje w granicach 10 mln. zł, dlatego realizację 
tego zadania odłoŜono w czasie ze względu na brak na ten cel środków w 
budŜecie.  

3. W kwestii decyzji na zajęcie pasa drogowego ulic Sikorskiego  
i Bulwarowej poinformował, iŜ to nie jest decyzja na zajęcie pasa. 
Wyjaśnił, iŜ wiatraki, które są obecnie instalowane w Pieckach, były 
transportowane na mocy zawartego porozumienia z firmą Gamesa  
w zakresie wyraŜenia zgody na przejazd przez Suwałki cięŜkiego sprzętu. 
Ostatnie transporty juŜ zostały wykonane. Przedstawiciele Gamesy 
zapewniają, iŜ przed zimą wywiąŜą się ze swoich zobowiązań i drogi będą 
uporządkowane. Dodał, iŜ dzięki zawartemu porozumieniu uzyskano do 
budŜetu Miasta kwotę 550 tys. zł. Za otrzymane pieniądze realizowana jest 
budowa ulic Warneńczyka i Królowej Jadwigi.  

4. W sprawie efektów realizacji programu usuwania eternitu poinformował,  
iŜ zostanie przedłoŜone Radzie sprawozdanie na ten temat. W br.  
do programu zgłosiło się ponad 200 właścicieli nieruchomości 
zabudowanych. Usuwanie eternitu wykonywane jest przez firmę wyłonioną 
w przetargu. Do końca listopada wszystkie umowy podpisane przez Miasto 
z właścicielami, zostaną zrealizowane. Dodał, iŜ w jego opinii,  
w przyszłym roku naleŜy realizować ten program dla kolejnej grupy osób 
zainteresowanych.  
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Adamowi Kacprzykowi – w sprawie utwardzenia terenu za Stacją Benzynową 
„Shell”, przy byłej piekarni poinformował, iŜ teren jest w większości własnością 
Miasta. Nie jest to jednak najpilniejsze zadanie do realizacji, ale jeśli są osoby 
zainteresowane zagospodarowaniem i utwardzeniem tego terenu, moŜna  
to przeprowadzić w ramach inicjatyw lokalnych.  
 
Grzegorzowi Gorlo  

1. W sprawie doprowadzenia drogi łączącej ulicę Krzywólka  
z miejscowością Bród Stary – poinformował, Ŝe długo trwające prace 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji na ulicy Krzywólka dobiegają 
końca. PWiK jest zobowiązany odtworzyć stan ulicy. Natomiast poprawę 
łącznika Krzywólka – Bród Stary zlecił do realizacji jednostkom MDI  
oraz PWiK.  

2. W kwestii funkcjonowania sołectw wyjaśnił, iŜ trwają prace Komisji 
Statutowej nad nowelizacją Statutu Miasta Suwałk. Zgodnie z procedurami 
wskazanymi przez przepisy prawa, nie moŜna wraz z nowelizacją Statutu 
zawrzeć zmian organizacyjnych w stosunku do sołectw. W związku z tym 
projekt Statutu zostanie przedłoŜony do uchwalenia najprawdopodobniej  
w listopadzie. Następnie naleŜy rozpocząć dyskusje, podjąć uchwałę rady 
miejskiej o zamiarze likwidacji sołectw oraz przeprowadzić konsultacje 
społeczne z mieszkańcami dotyczące istnienia tych sołectw.  

 
Krzysztofowi Ołowniukowi  

1. W sprawie parkingu przy Noniewicza 95c wyjaśnił, iŜ Miasto pozyskało  
tę nieruchomość w drodze zamiany. W miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego jest przewidziana tam droga, przy której 
są przewidziane przykrawęŜnikowe miejsca parkingowe. Z tych powodów 
nie moŜna utwardzać tego placu. Generalnie realizacja tego planu 
rozpoczyna się przede wszystkim od porządkowania terenu wokół 
Państwowej Szkoły Muzycznej, łącznie z parkingami przy III Liceum 
Ogólnokształcącym. W związku z tym, w pierwszej kolejności będą 
realizowane parkingi i uliczki wokół III LO, a w dalszej perspektywie, 
pozostałe tereny.  

2. W kwestii lewoskrętu na Wojska Polskiego wyjeŜdŜającym z parkingu przy 
hali OSiR wyjaśnił, iŜ wcześniej udzielił odpowiedzi na to pytanie zgodnie 
z posiadanym stanem wiedzy w danym okresie. Poinformował równieŜ,  
Ŝe zwrócił się ponownie do słuŜb drogowych o przeanalizowanie 
rozwiązania komunikacyjnego na tym odcinku. Pan dyrektor Romuald 
Koleśnik wyjaśni to zagadnienie.  

3. W sprawie wandalizmu na osiedlu Kamena przyłączył się do apelu 
skierowanego do policji i straŜy miejskiej o częstsze kontrole. Dodał,  
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iŜ w ocenie policji nie ma tam nadzwyczajnego zagroŜenia, ale takie 
zjawisko występuje na kaŜdym osiedlu, a w szczególności tam gdzie jest 
budownictwo wielorodzinne.  

Sławomirowi Szeszko -  

1. Odnośnie koncepcji zagospodarowania targowiska, likwidacji punktów 
handlowych poinformował, iŜ odbyły się spotkania z handlowcami, którzy 
min. zwrócili się z prośba o obniŜenie stawek czynszu i zwolnienie 
handlowców z opłat za parkowanie pojazdów.  

Zarząd spółki przedstawił informację, za trzy kwartały, w zakresie 
kształtowania się wyniku finansowego na dzień 30 września br. Wprawdzie 
spółka ma na dzień dzisiejszy nieduŜy zysk, ale ten zysk nie wynika  
z działalności podstawowej, ale z innych pozaoperacyjnych przychodów np. 
przychody z reklam, itp.  

Prezydent polecił ustalić zysk z działalności podstawowej na kaŜdym 
targowisku odrębnie. Jedynym bazarem, który był na plusie był bazar przy 
ulicy Sejneńskiej, przy Bakałarzewskiej natomiast generuje niewielkie zyski.  

Informacja o wyniku działalności podstawowej przy ulicy Sejneńskiej  
i Bakałarzewskiej pozwoli na zasugerowanie zarządowi spółki, aby obniŜyć 
stawki czynszu. 

Jeśli będzie moŜliwość obniŜenia stawek czynszu Prezydent zgłosi taki 
wniosek radzie nadzorczej spółki.  

 

Włodzimierzowi Marczewskiemu i Sławomirowi Szeszko – w sprawie bazaru 
w aspekcie miejsc parkingowych – większość pojazdów naleŜy do osób 
pracujących na bazarze, bądź samych handlowców. Jest tam około 250 stoisk 
handlowych – po modernizacji parkingu będzie tam około 150 nowych miejsc 
parkingowych.  

Handlowcom powinno się umoŜliwi ć bezpłatny wjazd na parking ze względu  
na kwestie handlowe np. dowóz towaru na stoiska – 1 godzina bezpłatnie. 
Natomiast jeśli handlowiec chce, aby jego pojazd stał cały czas na parkingu – 
musi za to zapłacić – te opłaty muszą być symboliczne. Trudno powiedzieć 
obecnie jakie one będę.  

Dodał, Ŝe będzie propozycja aby za pierwszą godzinę była pobierana złotówka, 
ale parkometry przyjmą równieŜ niŜszą monetę –20, 50 gr itp.  
 
Sławomirowi Szeszko –  

2. W sprawie zamykania punktów handlowych i likwidacji działalności 
gospodarczej na bazarze poinformował, iŜ główną przyczyną jest 
nielegalny handel wyrobami tytoniowymi. Zajęły się tym odpowiednie 
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słuŜby. Na bazarze są wzajemnie zwalczające się ugrupowania. Działania 
prowadzone przez słuŜby celne i policję potwierdzają, Ŝe w części 
pawilonów handlowych są przechowywane towary bez akcyzy. Zamykanie 
pawilonów jest pokłosiem działań słuŜb celnych. Ktoś kto zajmował się 
działalnością nielegalną i teraz nie moŜe tego czynić – nie prowadzi 
działalności. W stosunku do stanu, który był na koniec marca tj. 10 lokali 
na sprzedaŜ – w tej chwili wystawionych na sprzedaŜ jest 17 lokali.  

 
Adamowi Ołowniukowi  

1. W sprawie planu powołania Społecznej Rady Sportu stwierdził, Ŝe taka 
rada powinna być powołana spośród osób nie zainteresowanych i nie 
czerpiących poŜytku bezpośrednio z działalności sportowej. Zasugerował, 
aby aktywnie się do tego włączyli radni i wskazali specjalistów  
z określonych dziedzin sportu, którzy nie mają zainteresowania 
biznesowego. Zapowiedział powrót do sprawy, poniewaŜ Społeczna Rada 
Sportu, jako organ pomocniczy Prezydenta, powinna być powołana  

2. W kwestii wybudowania nowej hali sportowej poinformował,  
iŜ w załoŜeniach, równieŜ w miejscowych planach zagospodarowania 
przestrzennego jest wskazane miejsce, Ŝe taka sala widowiskowo – 
sportowa powinna powstać w rozwidleniu ulicy Reja i Pułaskiego. 
Analiza suwalskiego budŜetu z ostatnich lat wskazuje, iŜ wydaliśmy 
więcej na inwestycje sportowe niŜ na drogi – a tak być nie powinno.  
Po wykonaniu zadania podstawowego w postaci modernizacji stadionu 
lekkoatletycznego, naleŜy poczekać z budowaniem kolejnych hal. Jeśli 
nadarzy się okazja, aby pozyskać środki na dofinansowanie zadania rzędu 
85–90 %, to wówczas moŜna powaŜnie się zastanowić.  

 

Romuald Koleśnik – uzupełniając wypowiedź Prezydenta w kwestii 
lewoskrętu na Wojska Polskiego wyjaśnił, iŜ została opracowana nowa 
organizacja ruchu. W związku remontem ulicy Mereckiego i Buczka oraz 
wykonaniem miejsc postojowych przy Szkole Podstawowej nr 4 sytuacja  
w ruchu znacznie się poprawiła. PowyŜsza organizacja została uzgodniona  
z policją i miała na celu zwolnienie ruchu. Obecnie nie wszystkie elementy 
zostały jeszcze wykonane, poniewaŜ nadal trwa remont ulicy Mereckiego.  
Do końca tygodnia prace zostaną zakończone. Dodał, iŜ wprowadzenie 
lewoskrętu zwiększałoby znacznie niebezpieczeństwo. Zaprosił radnego do prac 
z Komisją Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, jeśli widzi zasadność 
wprowadzenia innych rozwiązań na przedmiotowym odcinku.  
 

 
Ad pkt. 16  

Wybory ławników do:  
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− Sądu Okr ęgowego w Suwałkach;  

− Sądu Okr ęgowego w Suwałkach, do rozpoznawania spraw z zakresu 
prawa pracy;  

− Sądu Rejonowego w Suwałkach;  

− Sądu Rejonowego w Suwałkach, do orzekania w Wydziale Pracy  
i Ubezpieczeń Społecznych;  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w dniu 31 grudnia 2011 roku upływa 
4 – letnia kadencja ławników Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego  
w Suwałkach. 
 Prezes Sądu Okręgowego w Suwałkach – pismami nr A-0160-2/11 z dnia  
23 maja 2011 r. – podał, liczbę ławników, którą Rada Miejska w Suwałkach 
wybierze na kadencję 2012 – 2015: 

1/ do Sądu Okręgowego w Suwałkach 104 ławników, w tym 6 ławników  
do rozpoznawania spraw z zakresu prawa pracy,  

 

2/ do Sądu Rejonowego w Suwałkach 25 ławników, w tym do orzekania  
w Wydziale Pracy i Ubezpieczeń Społecznych 4 ławników.  

 

Sprawę wyboru ławników regulują przepisy rozdziału 7 ustawy z dnia  
27 lipca 2001 r. – Prawo o ustroju sądów powszechnych (t j. Dz. U. z 2001 r. Nr 154, 
poz. 1787 z późn. zm.) oraz przepisy rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości  
z dnia 9 czerwca 2011 r. w sprawie sposobu postępowania z dokumentami 
złoŜonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru 
karty zgłoszenia (Dz. U. z 2011 r. Nr 121, poz. 693).  

 

Wybory przygotowują gminy jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rządowej. 

 

 Stosownie do przepisów art. 158 wymienionej ustawy ławnikiem moŜe 
być wybrany ten, kto:  

− posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych  
i obywatelskich,  

 

− jest nieskazitelnego charakteru,  
 

− ukończył 30 lat, a nie przekroczył 70 lat,  
 

− jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu 
kandydowania co najmniej od roku, 

 

− jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika,  
 

− posiada co najmniej wykształcenie średnie.  

Stosownie do art. 159 w/w ustawy ławnikami nie mogą być:  

− osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach  
oraz w prokuraturze,  
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− osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia moŜna Ŝądać 
skierowania sprawy na drogę postępowania sądowego,  
 

− funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane  
ze ściganiem przestępstw i wykroczeń,  
 

− adwokaci i aplikanci adwokaccy,  
 

− radcy prawni i aplikanci radcowscy,  
 

− duchowni,  
 

− Ŝołnierze w czynnej słuŜbie wojskowej,  
 

− funkcjonariusze SłuŜby Więziennej,  
 

− radni gminy, powiatu i województwa,  
 

Nie moŜna być ławnikiem jednocześnie w więcej niŜ jednym sądzie.  
 

Kandydatów na ławników mogły zgłaszać Radzie Miejskiej w Suwałkach 
prezesi właściwych sądów, stowarzyszenia, inne organizacje społeczne  
i zawodowe, zarejestrowane na podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem 
partii politycznych, oraz co najmniej pięćdziesięciu obywateli mających czynne 
prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy dokonującej wyboru, 
w terminie do 30 czerwca ostatniego roku kadencji.  
 

W ustawowym terminie wpłynęła następująca liczba zgłoszeń:  

− do Sądu Okręgowego w Suwałkach – 105 zgłoszeń, w tym 11 zgłoszeń  
do rozpoznawania spraw z zakresu prawa pracy;  

− do Sądu Rejonowego w Suwałkach – 34 zgłoszenia, w tym do Wydziału 
Pracy i Polityki Społecznej – 11 zgłoszeń.  

 

Przypominał, Ŝe Rada Miejska na sesji w dniu 31 sierpnia 2011 roku uchwałą 
nr XII/110/2011 powołała Zespół do zaopiniowania kandydatów  
na ławników. Przewodniczącym Zespołu została wybrana radna Agnieszka 
Rzatkowska. 
 

Agnieszkę Rzatkowska przedstawiła opinię wraz z wnioskiem o wykreślenie  
z wykazów i nie umieszczanie na kartach do głosowania kandydatów, którzy  
nie spełniają warunków ustawowych  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Głosowanie nad wnioskiem:   
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Wniosek Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników został przyjęty 
jednogłośnie.  
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Andrzej Chuchnowski – zgodnie z przepisami art. 160 ust. 1 cytowanej ustawy 
– prawo o ustroju sądów powszechnych, wyboru ławników dokonuje Rada  
w głosowaniu tajnym. Przed obradami został dostarczony projekt Regulaminu 
głosowania wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Suwałkach, w tym  
do rozpoznawania spraw z zakresu prawa pracy, Sądu Rejonowego  
w Suwałkach, w tym do orzekania w Wydziale Pracy i Ubezpieczeń 
Społecznych na kadencję 2012 – 2015 (stanowi załącznik nr 39 do protokołu). 
 

Andrzej Chuchnowski wniósł o naniesienie poprawek technicznych  
do postawy prawnej Regulaminu…  
 

Zbigniew De – Mezer zgłosił wniosek o doprecyzowanie punktu 3, 
polegającego na określeniu składu komisji skrutacyjnej w ilości 7 osób.  
 

Głosowanie nad wnioskiem:   
– za przyjęciem głosowało   – 16 radnych, 
– przeciw      –   2 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   5 radnych.  
 

Wniosek został przyjęty większością głosów.  
 

Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu Regulaminu…  
 

Głosowanie nad Regulaminem… wraz z autopoprawką i przyjętym :   
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada Miejska przyjęła Regulamin 
głosowania wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Suwałkach, w tym  
do rozpoznawania spraw z zakresu prawa pracy, Sądu Rejonowego  
w Suwałkach, w tym do orzekania w Wydziale Pracy i Ubezpieczeń Społecznych 
na kadencję 2012 – 2015 jednogłośnie – załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski – zgodnie z przyjętym Regulaminem… naleŜy powołać 
Komisję Skrutacyjną. Poprosił o zgłaszanie kandydatów. 
 

Stanisław Kulikowski zaproponował kandydatury: Anny Ruszewskiej  
i Zbigniewa R. De – Mezera.  

Adam Kacprzyk zaproponował kandydaturę Sławomira Szeszko.  

Grzegorz Gorlo zaproponował kandydatury: Doroty Jabłońskiej i Jadwigi M. 
Szczypiń.  

Józef Kimera zaproponował kandydaturę BoŜenę Topczyłko.  

Agnieszka Rzatkowska zaproponowała kandydaturę Krzysztofa Tumialisa.  
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Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji Skrutacyjnej.  
 

Głosowanie nad składem imiennym Komisji Skrutacyjnej:  
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada Miejska jednogłośnie powołała 
Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia tajnego głosowania nad wyborem 
ławników w składzie:  

1. Anna Ruszewska,  
2. Zbigniew R. De – Mezer,  
3. Sławomir Szeszko,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Jadwiga M. Szczypiń,  
6. BoŜena Topczyłko,  
7. Krzysztof Tumialis.  

 

Andrzej Chuchnowski – zgodnie z przepisem § 42 ust. 3 Statutu Miasta 
Suwałk – „Komisja skrutacyjna wybiera ze swego składu przewodniczącego 
komisji”. W związku powyŜszym ogłosił przerwę w obradach w celu 
ukonstytuowania się Komisji.  
 

Po przerwie  
 

Krzysztof Tumialis poinformował, Ŝe członkowie komisji powierzyli mu 
obowiązki przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  
 

Andrzej Chuchnowski ogłosił przerwę w obradach, aby Komisja Skrutacyjna 
przygotowała karty do głosowania.  
 

Po przerwie.  
 

Komisja Skrutacyjna rozdała radnym, według listy imiennej 4 karty  
do głosowania, które stanowią załączniki od nr 41 do nr 44 do  protokołu  
i przeprowadziła głosowanie tajne.  
 

Głosowanie odbywało się poprzez wywołanie przez przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej wg listy obecności nazwiska radnego, który podchodził do urny  
i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucał do niej karty do głosowania.  
 

Głosowało 23 radnych.  
 

Po przeprowadzonym głosowaniu nastąpiła przerwa w obradach, podczas której 
Komisja Skrutacyjna dokonała przeliczenia głosów i sporządziła 4 protokoły.  
 

Po przerwie.  
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Krzysztof Tumialis  – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokoły 
Komisji w sprawie wyboru ławników do: 

1. Sądu Okręgowego w Suwałkach – załącznik nr 45 do protokołu, 
2. Sądu Okręgowego w Suwałkach, do rozpoznawania spraw z zakresu prawa 

pracy – załącznik nr 46 do protokołu,  

3. Sądu Rejonowego w Suwałkach – załącznik nr 47 do protokołu, 

4. Sądu Rejonowego w Suwałkach Wydziału Pracy i Ubezpieczeń 
Społecznych – załącznik nr 48 do protokołu, 

 
Andrzej Chuchnowski stwierdził, Ŝe konsekwencją przeprowadzonych 
wyborów poprzez głosowanie tajne są 4 uchwały:  

 
UCHWAŁA nr XIV/132/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Okr ęgowego w Suwałkach  
− załącznik nr 49 do protokołu.  

 
UCHWAŁA nr XIV/132/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Okr ęgowego w Suwałkach  
do rozpoznawania spraw z zakresu prawa pracy  
− załącznik nr 50 do protokołu.  

 
UCHWAŁA nr XIV/132/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Suwałkach 
− załącznik nr 51 do protokołu.  
 

UCHWAŁA nr XIV/132/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 października 2011 r. 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Suwałkach Wydziału 
Pracy i Ubezpieczeń Społecznych 
− załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe listy wybranych ławników wraz  
z dotyczącymi ich danymi do końca października zostaną przesłane prezesom 
właściwych sądów.  
 
Ad pkt. 17 
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Wolne wnioski  

Anna Ruszewska w związku ze zgłoszoną interpelacją dotyczącą transmisji 
online obrad sesji oraz innych uroczystości odbywających się w Urzędzie 
Miejskim oraz, według radnej, nieprawdziwej informacji o ilości oglądanych 
transmisji, wniosła o większą promocję tego wydarzenia oraz zapraszania 
mieszkańców kilka dni wcześniej  do oglądania  transmisji z obrad. 

Marek Buczyński zaprosił do wzięcia udziału w uroczystościach związanych  
z obchodami Narodowego Święta Niepodległości, które są ustanowione na dzień 
11 listopada.  

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ na jego ręce jako Przewodniczącego 
Rady Miejskiej wpłynęło pismo od Posła na Sejm RP Leszka Stanisława 
Cieślika z podziękowaniem samorządowi suwalskiemu za współpracę  
i wsparcie.  
   

Ad pkt 18  
Zamknięcie obrad. 
 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 30 listopada 2011 r. o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu 
tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2011 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Andrzej Chuchnowski kończąc obrady XIV Sesji Rady Miejskiej podziękował 
przybyłym za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach  
i stwierdził zamknięcie XIV obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na tym protokół zakończono.  
          

   Przewodniczący  
         Rady Miejskiej w Suwałkach  
 
                Andrzej Chuchnowski  
 

 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


